
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 

VANHUSNEUVOSTO PÖYTÄKIRJA 7/2023 

 
 

PÖYTÄKIRJA 

 

AIKA: tiistaina 14.11.2023 klo 14.30–16.06  

PAIKKA: Kokoushuone Arkkiatri/ravintolasali, 1.krs 

LÄSNÄ:   

Koivisto, Marketta, pj.  

Hedlund, Torolf   

Lähdesmäki, Heli   

Sundström, Benita 

Ojaluoma,Ingrid    

Löfstedt-Söderholm, Gunilla, yhdysvaliokunnan edustaja   

Ylitalo, Erkki (varajäsen) 

Pirttimäki, Raili (varajäsen) 

      Tonteri, Alpo (varajäsen)  

Taru Ikäheimonen, siht. 

Ritva Immonen-Häyrinen, hyvinvointivaliokunnan kokous (poistui kokouksesta klo 15.35) 

 

 

 

KÄSITELTÄVÄT ASIAT 

 

1. Kokouksen avaus. 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.30. 

 

 

2. Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat yllä olevan luettelon mukaan. 

 

 
3. Esityslistan hyväksyminen 

Esityslista hyväksytty. 

  

 

4. Edellisten kokousten pöytäkirjojen hyväksyminen (19.9.2023) 

Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin.  

 

 

5. Ilmoitusasiat vanhuspalveluissa 

• 1.6.2023 muistiryhmät lakkaavat Villa Bredassa 

• LUVNissa on suunnitteilla myös kahden Espoon palvelutalon lakkauttamista 

(Löfstedt-Söderholm Gunilla) 

• Viherlaakson kirjastossa oli tänään digiopastusta, kävijöitä ei ollut yhtään 

• Raili nosti huolen huhusta, että Kauniaisten terveyskeskus lakkautetaan. Pohdittiin, 

tulisiko vanhusneuvoston reagoida tähän. Gunilla kertoi, että syyskuun 

ensimmäisessä esityksessä Kauniainen ei ollut listalla. 

• Keskusteliin myös, tulisiko terveyskeskuksessa madaltaa kielivaatimusta, jotta 

työvoimaa olisi helpompi saada. 

• Veronica Rehn-Kivi ja Satu Mollgren ovat Kauniaisten edustajia hyvinvointialueen 

valtuustossa; ehdotettiin, että heille lähetettäisiin kirjelmä, jossa pyydettäisiin 



viemään vanhusneuvoston huolta esille 

• Päätettiin, että työvaliokunta (Marketta, Torolf ja Taru) tekee kirjelmän 

lähetettäväksi. Raili hahmottelee pohjan. 

 

 

 

 

6. Valiokuntien edustajien puheenvuorot 

 

Yhdyskuntavaliokunta:  
- Tässä vaiheessa ei erityistä 

 

 Hyvinvointivaliokunta:  

- Viime aikoina on käyty läpi liikuntaan, kulttuuriin ja ennaltaehkäisevään 

terveydenhuoltoon liittyviä asioita, mm. jäähallihanketta. Tällä hetkellä ajatus on, että 

koska uuden valmistumisesta ei ole tietoa, vanha jäähalli kunnostetaan. Keskustelussa 

on ollut myös Bio Granin remonttitarve sekä vuonna 2025 tuleva kirjaston remontti. 

- Hyvinvointikatsastus 2022 on myös esitelty valiokunnassa, josta Ritva lyhyesti 

kertoi. 

- Raili nosti esille, että 75+ -ikäisillä on reilusti ympäristökuntia enemmän 

päihteidenkäyttöä 

 

 
7. Ajankohtaista LU-hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 

• 81,5 miljoonaa alijäämäennuste LUVNille 

• tasapainotustarve edelleen ensi vuodelle 65miljoonaa valtion lisätuesta huolimatta 

• LUVNin informaatiolehti tulee jatkossa Länsiväylän mukana 

• asiakasmaksut nousevat lakisääteiseen maksimiin, myös asukasvuokrat nousevat 

maksimiin 

• laitoshoito pyritään muuttamaan palveluasumiseksi sekä yhteisölliseksi asumiseksi 

• lakkautuksia tulossa, yt-neuvottelut LUVNilla  

• päivätoiminnan lakkautuksia fyysisissä toimipisteissä, toiminnan muuttaminen 

etätoiminnoiksi > alueellinen vanhusneuvosto reagoi vahvasti 

• samaan aikaan projekteja yksinäisyyden ja osattomuuden vähentämiseksi, vaikka 

toimenpiteet eivät kohtaa tavoitetta 

• omaishoitajien palkkiot putoavat ensi vuoden alusta 

• pyrkivät eroon vuokratyövoimasta, epäselväksi jäi, miten LUVN sen toteuttaa 

 

 

8. Terveiset pääkaupunkiseudun vanhusneuvostojen tapaamisesta 

- Marketta ja Benita osallistuivat kokoukseen 

- Kauniaisten edustajat toivat esille ehdotuksen, että HSL:n lipun matkustusaika pitenisi, 

jotta yhdellä lipulla pääsisi edestakaisin. Viimeisin tieto on, että asian on edennyt. 

- HSL:ltä edustajia paikalla: 

o HSL:n liikennevälineet ovat esteettömiä 

o lippu-uudistus: bussista saa ostaa digilipun 

o reitityksiä esiteltiin, palvelulinja on jäänyt pois (ei ole HSL:n) 

- Kauniainen on hyvin erilainen vanhusneuvosto verrattuna suuriin kuntiin, mm. Espoossa 

on kaupunginvaltuustossa edustaja, Vantaalla tehtävät jaettu vanhusneuvostossa 

- esiteltiin paljon diagrammeja, toivottiin aloitteita, joita ei kuitenkaan tullut yhtään 

- päällimmäiseksi jäi mieleen, että Kauniaisten vanhusneuvosto on lähempänä kuntalaisia 

sekä haasteita 

- järjestetään ensi vuonna Espoossa 

 

 

 



 

 

 

Aluehallinnon vanhusneuvoston tapaaminen 

- tiivis ohjelma, hyvä kokonaisuus 

- yhteisöllisyyden merkitys, digiosaaminen, asuminen kuntaministeri Ikosen 

puheenvuorossa 

o myös muista teemoista esityksiä, kuten Seniorineuvolasta, etäopetuksesta, Terve 

Suomi -tutkimuksesta, selviytymisestä arjessa 

o Etelä-Karjalan tekemä hanke: Pysytään pystyssä! -kaatumisen ehkäisystä; 

vaikuttamispäiviä (tuodaan ikäihmiset yhteen ja pohditaan, miten vaikutetaan 

asioihin yhdessä); keskussairaalassa aulaemäntä vapaaehtoistyössä; kaupungilla 

on oma senioreiden liikuntaneuvoja; vanhusneuvosto saanut rahaa käytettäväksi, 

joilla hankittu liukuesteitä, nappulasukkia ja heijastimia 

o Valtion ravitsemuskeskus piti esityksen 

o Asumisesta esiteltiin eri vaihtoehtoja  

o maksuton korjausneuvontapalvelu (eivät remontoi, mutta neuvovat suunnittelussa 

ja hakemuksen tekemisessä) > vanheneminen.fi 

o tekoälyn käytöstä ja kansalaisjärjestöjen toiminnasta kansallisetdialogit.fi (vapaa 

keskusteluryhmä, voi tehdä aloitteita) 

o ryhmätyö oli hankalaa, aiheena ”Miten kohdata ihminen?” 

o vanhusasia.fi; vanheneminen.fi (asumiseen liittyvä sivusto) 

- Raili ehdotti, että korjausneuvojan voisi nostaa vielä uudestaan esille; LUVNin sivuilla 

ohjataan soittamaan Seniori-infoon, josta neuvotaan tarpeellisten muutosten tekemistä 

kotona ja sen hakemista 

- Keskusteltiin, keskittyykö vanhusneuvosto johonkin tiettyyn teemaan. Ehdotettiin 

teemaksi kohtaamista ja kaatumisen ehkäisyä (liikunta/toimintakyky, ravinto, 

aistitoiminnot, ympäristö) 

o ehdotettiin luentotilaisuutta näistä aiheista 

 

 

9. Lausunto Kotoutumisen edistämisen ohjelmasta 

- Lausuntoehdotus hyväksyttiin. Taru vie asian eteenpäin. 

 

 
10. Muut asiat 

- Raili: 

o käteismaksaminen ravintopalveluissa tulisi jatkua (esim. palvelutaloissa); nyt on 

pelkoa, että se tulee jatkossa loppumaan 

- pysäköintiasia: 

o ehdotus on tarkoitus lähettää yhdyskuntatoimen johtajalle Marianne Harjulle sekä 

LUVNin toimitilajohtajalle Elina Purmoselle 

o Gunilla on tehnyt valtuustoaloitteen sekä liitteet, Torolf on näiden pohjalta tehnyt 

ehdotuksen, mikäli vanhusneuvosto hyväksyy ehdotuksen 

o vanhusneuvosto hyväksyy ehdotuksen ja Torolf lähettää sen eteenpäin 

o keskusteltiin myös asian tuomisesta yleisön tietoon; ehdotettiin, että materiaali 

lähetetään Kaunis Graniin, jos he innostuisivat tekemään aiheesta jutun. Ehdotusta  

kannatettiin. 

- uuden vanhusneuvoston aloittaminen: 

o uusi vanhusneuvosto asetetaan KH:ssa 20.11.2023 

o ensimmäinen uusi kokoonpano on tammikuussa 2024 

o Taru laittaa viestin uudelle vanhusneuvostolle vielä tämän vuoden puolella 

 

 

 

 



 

 

 

 

11. Seuraavat kokoukset 

Maanantai 14.8. klo 15.00 

keskiviikko 13.9. klo 15.00 tiistai 19.9. klo 15.00 

maanantai 16.10 klo 14.00 klo 15.00 

keskiviikko 15.11. klo 14.30 tiistai 14.11. klo 14.30 

tiistai 16.1.2024 klo 14.30 (uusi vanhusneuvosto) 

 

 
12. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja kiitti vanhusneuvostoa tästä kaudesta sekä poisjääviä jäseniä hyvästä työstä. 

Kiitimme puheenjohtajaa hyvästä työstä ja inhimillisestä tavasta pitää pöytäkirjaa. 

Puheenjohtaja päätti kokoukseen klo 16.06. 

 

 

 

Marketta Koivisto Taru Ikäheimonen 

Puheenjohtaja Sihteeri 

 

 

 Jakelu:  

 vanhusneuvoston jäsenet ja varajäsenet 

vammaisneuvoston puheenjohtaja ja sihteeri 

yhdyskuntavaliokunnan puheenjohtaja 

sivistysvaliokunnan puheenjohtaja 

hyvinvointivaliokunnan puheenjohtaja 

Mikael Flemmich, Marianna Harju 


